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Een recordaantal goals, heerlijke voet-
balacties, nieuwe talenten én verras-
sende uitslagen. Het is dit seizoen 

genieten in de Azerion Vrouwen Eredivisie.
Een bijzondere voetbaljaargang. De hoog-
ste vrouwenvoetbalcompetitie van Neder-
land viert namelijk niet alleen de 15e ver-
jaardag. Er strijden ook voor het eerst 11
clubs om de felbegeerde titel. 

Daarmee wordt de groei van de Azerion
Vrouwen Eredivisie verder doorgezet. Bij de
aftrap in 2007 begon het nog voorzichtig.
Slechts zes clubs besloten toen deel te
nemen aan de Vrouwen Eredivisie. Met
kleine selecties, in (te grote) mannen-
tenues en tijdens wedstrijden op de 
donderdagavond. 

11 CLUBS
Inmiddels is er veel veranderd. Het vrou-
wenvoetbal zit fors in de lift, de media-
aandacht is enorm gegroeid en steeds
meer profclubs zien het belang van een
vrouwenteam in de Eredivisie. 

Op dit moment telt de Azerion Vrouwen
Eredivisie 11 clubs: ADO Den Haag, Ajax, 
VV Alkmaar, Excelsior, Feyenoord, Fortuna
Sittard, sc Heerenveen, PEC Zwolle, PSV,
Telstar en FC Twente. 

SPEKTAKEL EN GOALS
Daardoor wordt het ieder jaar leuker in de
Vrouwen Eredivisie. En zeker dit seizoen.
Zo werd er in de eerste vier speelronden al
79 keer gescoord; dat zijn bijna 4 doelpun-
ten per wedstrijd. In geen enkele Europese

topcompetitie vallen er zoveel goals. 
Spektakel genoeg dus. Saai is het nooit in
de Azerion Vrouwen Eredivisie! 

TOPSPEELSTERS
Bovendien zie je in de Azerion Vrouwen
Eredivisie de heldinnen van vandaag 
én morgen. Een fantastische mix van 
routine en talent. Zoals recordinternational
Sherida Spitse, de captain van Ajax die
alles al meemaakte. 
Maar ook Esmee Brugts, de 19-jarige aan-
valster van PSV die met haar doelpunt de
OranjeLeeuwinnen naar het WK schoot. En
natuurlijk Daphne van Domselaar, de keep-
ster van FC Twente die een ijzersterk EK
speelde. Of haar teamgenoot Fenna Kalma,
topscorer én speelster van het jaar die in-
middels ook in Oranje furore maakt. 

En wat te denken van de toptalenten die
met Oranje Onder-20 de halve finale haal-
den van het WK in Costa Rica. Of de aan-
stormende jeugd van Oranje Onder-19 en
Onder-18. Ook hen kun je vrijwel wekelijks
in actie zien in de Azerion Vrouwen 
Eredivisie. Evenals diverse buitenlandse
topspeelsters die dit seizoen in de Eredivi-
sie spelen.

MAAK HET OOK MEE!
Dit maakt het extra spannend en aantrek-
kelijk. Ieder weekend is het dan ook genie-
ten in de Azerion Vrouwen Eredivisie. Maak
het ook mee. Live bij de wedstrijden, op
ESPN en de NOS, via de onlinekanalen of
op vrouweneredivisie.nl. Kom, kijk, geniet
en volg het nu!

ZINDEREND SEIZOEN IN 
AZERION VROUWEN EREDIVISIE

11 VROUWELIJKE ARBITERS
NAAR DE TOP22

azerion
vrouwen eredivisie

Foto: KNVB Media





Op bijna 19.000 kilometer van
huis waren wij als Nederlandse
delegatie niet alleen naar Auck-
land afgereisd om de loting mee
te maken. Want samen met Duits-
land en België wilden we ook ons
bid uitdragen om het WK voor
vrouwen in 2027 te mogen orga-
niseren en andere landen en-
thousiast te maken voor onze
kandidatuur. 

VOETBALGESCHIEDENIS
In 2027 is het precies tien jaar
geleden dat het EK voor vrouwen
in ons land plaatsvond. Een toer-
nooi wat in meerdere opzichten

een plaats in de Nederlandse
voetbalgeschiedenis heeft gekre-
gen. Natuurlijk vooral omdat de
OranjeLeeuwinnen voor het eerst
in de historie de Europese titel
wisten te winnen. Maar in het
verlengde daarvan is het EK in
Nederland van onschatbare
waarde geweest voor de ontwik-
keling van ons vrouwenvoetbal. 

Voor het eerst zagen Nederland-
se meiden hoe ook zij konden
dromen van voetballen in grote
stadions en voor een groot pu-
bliek. De prestaties, de entourage
en de bevlogenheid van de Oran-

jeLeeuwinnen zorgden in 2017
voor de definitieve doorbraak van
vrouwenvoetbal in Nederland. 

VOLGENDE STAPPEN
Dit pure karakter van het vrou-
wenvoetbal willen we voor altijd
bewaren, maar tegelijkertijd is
het tijd voor een volgende stap.
Om nog meer meiden en vrouwen
enthousiast te maken om te gaan
voetballen én te blijven voetbal-
len. Om nog meer vrouwelijke
coaches, scheidsrechters en be-

stuurders op te leiden. En om de
Azerion Vrouwen Eredivisie nog
verder te professionaliseren en
definitief aan te haken bij de Eu-
ropese top voor clubteams.

WK 2027
Het organiseren van het WK in
2027 helpt ons deze volgende
stappen te zetten. Daarom heeft
de KNVB de kandidaatstelling
voor dit toernooi geïnitieerd. We
doen dit samen met Duitsland en
België, omdat het WK 32 deelne-

mers kent. Dat zijn er dubbel zo-
veel als tijdens het EK in 2017.
Daarnaast biedt de samenwer-
king met Duitsland en België ons
ook weer mogelijkheden om te
leren en om geïnspireerd te raken
door andere voetbalculturen. We
kijken ernaar uit om daar in de
komende jaren de vruchten van
te plukken.

Lucienne Reichardt
Manager Vrouwenvoetbal KNVB
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Bij vrijwel iedere wedstrijd
nemen de Eredivisiespeel-

sters na afloop uitgebreid de tijd
om met fans op de foto te gaan,
handtekeningen uit te delen en
samen een overwinning te vieren.
In de Azerion Vrouwen Eredivisie
is dat heel gebruikelijk. Iedereen
vindt het leuk. 

TICKETS
Om een wedstrijd in de Azerion
Vrouwen Eredivisie te bezoeken,
kun je online gemakkelijk tickets
aanschaffen. Hiervoor ga je naar
de officiële ticketpagina van de
Eredivisieclub van jouw keuze.
Een extra handige optie is om
vrouweneredivisie.nl/tickets te
checken. Daar vind je een over-
zicht met links naar de ticketpa-
gina's van alle 11 Eredivisieclubs. 
De manier waarop je ticket(s)
koopt kan overigens per club ver-

schillen. Zo is het bij VV Alkmaar
bijvoorbeeld ook mogelijk om bij
de entree van het sportpark een
toegangskaartje te kopen. Voor
(bijna) alle wedstrijden is een
ClubCard niet verplicht. 

VROUWENEREDIVISIE.NL
De website vrouweneredivisie.nl
is ook dé plek voor het laatste
nieuws, standen, uitslagen en
programma's. Ook vind je er 

samenvattingen en hoogtepun-
ten van alle competitiewedstrij-
den in de Azerion Vrouwen Eredi-
visie. Daarnaast kun je natuurlijk
terecht op de socials van de Ere-
divisie; op Facebook, Instagram,
Twitter en Tiktok

TV
De wedstrijden in de Azerion
Vrouwen Eredivisie zijn ieder
weekend te zien op tv en de 

diverse onlinekanalen. Iedere 
zondag wordt er om 12:15 uur 
een wedstrijd gespeeld die live
op ESPN wordt uitgezonden. 
De samenvattingen van alle 
competitieduels zijn online te 
bekijken op espn.nl.

De NOS doet zes keer per seizoen
liveverslag van een wedstrijd in
de Azerion Vrouwen Eredivisie.
Ook zendt de omroep iedere 
zondagavond een samenvatting
uit van de wedstrijd die dan is
gespeeld.  

Live, op tv en online

Beleef en volg de Vrouwen Eredivisie 

“Komt de Oranjebus ook naar Nieuw-Zeeland?” Het Nederlandse
voetbal en onze specifieke voetbalcultuur gaat de hele wereld over
en was zowaar ook onderwerp van gesprek tijdens de loting voor
het WK2023 in Nieuw-Zeeland en Australië. 
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Van EK 2017 
naar WK 2027

Een competitiewedstrijd in de
Azerion Vrouwen Eredivisie
beleef je uiteraard het best in
het stadion of op het sportpark
van jouw favoriete Eredivisie-
club. Niet alleen voor de sfeer
en het échte voetbalgevoel,
maar ook om een selfie of een
handtekening te scoren. 

VOLG DE 
AZERION 
VROUWEN 
EREDIVISIE

vrouweneredivisie.nl

vrouweneredivisie

vrouweneredivisie

VrEredivisie

@vrouwen_eredivisie

Foto: KNVB Media
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Spitse maakte uit een straf-
schop de 1-2 en nam ook de
winnende 2-3 voor haar re-

kening. Anno 2022 kan Sherida
zich de wedstrijd nog goed herin-
neren. “Het was supergaaf dat
we de openingswedstrijd moch-
ten spelen. Dat er zoveel mensen
naar het stadion kwamen, was
een goed teken. Die dag is de
ontwikkeling van het vrouwen-
voetbal in Nederland begonnen.”

UPS EN DOWNS
Ook de speelsters van ADO Den
Haag, AZ, FC Utrecht en Willem II
waren destijds aanwezig bij de
officiële aftrap van de competitie.

“We begonnen met zes teams en
daarna is het door de jaren heen
wat up en down gegaan,” aldus
Spitse. “De grote clubs zoals Ajax
en later ook Feyenoord zijn aan-
gesloten. Dit seizoen is Fortuna
Sittard erbij gekomen met een
plan en ook de juiste middelen.
Dat is een mooie ontwikkeling.
Het is geweldig dat meiden nu
kunnen dromen om te spelen bij
Heerenveen, Twente of Ajax.” 

NIVEAU
In de loop der jaren zag Sherida
het niveau in de Vrouwen Eredivi-
sie steeds verder stijgen. “In de
beginjaren waren de meiden in de

competitie over het algemeen al-
lemaal vrij jong. Inmiddels is er bij
veel teams meer ervaring. In de
kwaliteit van bijvoorbeeld aanna-
mes en passes zijn er echt stap-
pen gemaakt.”

EUROPA
Gevraagd naar de verwachte ont-
wikkeling van de Azerion Vrou-
wen Eredivisie is Sherida duide-
lijk. “Ik hoop dat de gehele
competitie kan aanhaken bij de

Europese top en dat er ook Ne-
derlandse ploegen actief zullen
zijn in de poulefase van de Cham-
pions League. We willen niet al-
leen meedoen aan de voorron-
den, maar een grotere rol spelen.
Met Ajax hebben we het goed ge-
daan tegen Arsenal, maar wer-
den wel uitgeschakeld. De Engel-
se league is echt een stuk
sterker.

AJAX
Als aanvoerder van Ajax streeft
Sherida ook het hoogste na. “Er
worden stappen gemaakt, maar
we zijn er nog niet. Wij willen prij-
zen halen en ik hoop dat we de
komende jaren echt verder kun-
nen komen in Europa. We blijven
elke dag bezig om onszelf te ver-
beteren. We hebben laten zien
dat we dichtbij het niveau zitten,
maar het heeft nog iets meer tijd
nodig.”

De Eredivisie startte in 2007.
Mede op initiatief van oud-

bondscoach en aanjager Vera
Pauw werd toen de basis gelegd
voor de nieuwe Vrouwen Eredivi-
sie. Zes clubs besloten mee te
doen: ADO Den Haag, AZ, sc
Heerenveen, FC Twente, FC
Utrecht en Willem II. 

EERSTE DUEL
De eerste wedstrijd werd ge-
speeld op woensdag 29 augus-
tus 2007. In Enschede zagen
5500 toeschouwers hoe Heeren-
veen met 2-3 won van FC Twente.
In het eerste seizoen speelden
alle teams vier keer tegen elkaar.
AZ werd uiteindelijk de eerste
kampioen. 

NIEUW EN AFSCHEID
In de jaren die volgden maakten
Roda JC en PEC Zwolle hun op-
wachting. Evenals VVV-Venlo
waar Lieke Martens en Daniëlle
van de Donk debuteerden. Voor
beide Limburgse clubs was het
een kort avontuur. In 2011 namen
ook Willem II en AZ afscheid. Met
Telstar werd een nieuwkomer be-
groet. Later debuteerde het com-
binatieteam PSV/FC Eindhoven.

BENELEAGUE
In 2012 volgde een grote veran-
dering met de invoering van de
Beneleague. Een competitie met
6 Belgische clubs en 5 uit Neder-
land, waaronder ook het nieuwe
vrouwenteam van Ajax. Na drie
seizoenen stopte de Beneleague. 

In het seizoen 2015/2016 was de
Eredivisie weer terug onder de
vertrouwde naam. 

NIEUWE IMPULS
In 2017 behaalden de Oranje-
Leeuwinnen de Europese titel. Het
vrouwenvoetbal stond vol in de
schijnwerpers. Dit betekende ook
een nieuwe impuls voor de Eredi-
visie. VV Alkmaar, Excelsior en
Achilles '29 maakten hun intrede, er
kwam een nieuwe competitieopzet
en met Pure Energie als naamgever
en ING als launching partner wer-
den grote stappen gezet.   

11 CLUBS
In 2021 trad ook Feyenoord toe
tot de Vrouwen Eredivisie. Het
aantal clubs is in 2022 verder

uitgebreid met de komst van Tel-
star en Fortuna Sittard. Hierdoor
telt de Azerion Vrouwen Eredivisie
nu 11 clubs. Volgend seizoen komt
daar een 12e team bij. Meerdere
profclubs hebben inmiddels be-
langstelling getoond. 

AMBITIE
Daar blijft het overigens niet bij.
Want naast de verdere professio-
nalisering is er op allerlei gebie-
den veel ambitie. Een van de plan-
nen is om in 2023/2024 de
Beloftencompetitie om te vormen
tot de Eerste Divisie Vrouwen.
Hierdoor kan ook in de Azerion
Vrouwen Eredivisie een promotie-
/degradatieregeling op gang
komen. Weer een mooie stap voor-
waarts en een nieuwe mijlpaal.    

De Azerion Vrouwen Eredivisie viert dit seizoen een bijzonder jubi-
leum. De hoogste vrouwenvoetbalcompetitie van Nederland bestaat
namelijk 15 jaar. Een mijlpaal om trots op te zijn. In de afgelopen jaren
heeft de Eredivisie een enorme groei doorgemaakt. En met de
nieuwe plannen wordt het de komende seizoenen nóg leuker.   

De Vrouwen Eredivisie ging 15 jaar geleden van start met de wed-
strijd FC Twente - sc Heerenveen. Maar liefst 6.000 toeschouwers
zagen destijds in Enschede een mooi duel waarin een jonge 
Friese speelster zich onderscheidde met twee goals. Haar naam:
Sherida Spitse. 

KAMPIOENEN 
VROUWEN 
EREDIVISIE
2007/2008 AZ
2008/2009 AZ
2009/2010 AZ
2010/2011 FC Twente
2011/2012 ADO Den Haag
2012/2013 FC Twente
2013/2014 FC Twente
2014/2015 FC Twente
2015/2016 FC Twente
2016/2017 Ajax
2017/2018 Ajax
2018/2019 FC Twente
2019/2020 - (coronacrisis)
2020/2021 FC Twente
2021/2022 FC Twente

15 JAAR VROUWEN EREDIVISIE

Stap voor 
stap op weg 
naar de top

Sherida Spitse 
hoopt op verdere
groei Eredivisie

Foto: KNVB Media

Foto: KNVB Media
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De Azerion Vrouwen Eredivi-
sie is het hoogste voetbal-
podium voor de heldinnen

van vandaag en morgen. Veel ta-
lentvolle meiden dromen er ook
van om ooit in de Eredivisie te
spelen. Het Jeugdplan Neder-
land biedt hen de kans om de
eerste stap te zetten. 

Sinds jaar en dag organiseert de
KNVB het Jeugdplan Nederland
(JPN). Bij het JPN krijgen talent-
volle voetballers en voetbalsters
de kans zich verder te ontwikke-
len. Het uiteindelijk doel is om

speelsters op te leiden voor de
nationale (jeugd)selecties.

LEEFTIJDSCATEGORIEËN
Voor de meiden richt het JPN
zich op de leeftijdscategorieën
Meiden Onder 11 tot en met Mei-
den Onder 16. Iedere week zijn
KNVB Talentcoaches en KNVB-
scouts op pad. Ze bezoeken
jeugdteams van amateurvereni-
gingen in Nederland om talent-
volle speelsters in beeld te krij-
gen. Zij doen dit in overleg met
de amateurverenigingen. 

ACTIVITEITEN
Talentvolle speelsters die door
de KNVB Talentcoaches of
KNVB-scouts zijn voorgedragen,
krijgen een uitnodiging om mee
te doen aan activiteiten (trainin-
gen of wedstrijden) bij één van
de JPN-selecties. Deze activitei-
ten zijn een extra toevoeging op
de trainingen en wedstrijden bij
de eigen vereniging. 

Bij het JPN kunnen de speel-
sters op een hoger niveau hun
talent laten zien en zichzelf ver-
beteren. De KNVB Talentcoach

begeleidt speelsters tijdens de
trainingen en wedstrijden. Naast
de voetbaltechnische ontwikke-
ling is er ook aandacht voor fy-
sieke ontwikkeling, performance
training, combinatie (top)sport
en onderwijs en prestatiegedrag. 

GEBIEDEN
Het JPN organiseert de activitei-

ten voor deze talentvolle speel-
sters in drie gebieden: West,
Zuid en Noord/Oost Nederland.
Voor de meiden Onder 11, Onder
12 en Onder 13 zijn deze gebie-
den nog eens onderverdeeld in
kleinere regio's. Wil je meer
weten over het JPN? Op knvb.nl
vind je meer informatie.  

Leonne speelde acht seizoe-
nen in de Vrouwen Eredivisie
en maakte ook de start in

2007 mee. “Dat was heel tof want
met de Eredivisie werd er ineens
veel meer mogelijk,” vertelt Leon-
ne. “Ik ben jong begonnen met
voetbal en heb tot mijn 19e bij de
jongens gespeeld. Daarna heb ik
de stap gemaakt naar RVVH dat in
de Vrouwen Hoofdklasse speelde.
Toen het hoogste niveau en beter
ging het dus ook niet worden.
Dacht ik.”

DEN HAAG
De invoering van de Eredivisie be-
tekende een nieuwe uitdaging.
Voor Leonne startte die met een
selectiewedstrijd bij ADO Den
Haag waar Sarina Wiegman trai-
ner was. Heel soepel ging het niet.
“Uiteindelijk kreeg ik het voordeel
van de twijfel en mocht als een
van de allerlaatsten aansluiten bij
de selectie.”

Door meer en betere trainingen én
het spelen op een hoger niveau
ontwikkelde Leonne zich in rap
tempo. Dit resulteerde in 2009 
in haar debuut voor Oranje. 

“Zonder de Vrouwen Eredivisie
had ik dat niveau nooit gehaald.
Het heeft mij dus heel wat opgele-
verd,” zegt Leonne die in totaal 17
interlands speelde. Ook werd zij
met ADO Den Haag landskampioen
en won eveneens de KNVB Beker.

BLESSURE
In 2012 maakte Leonne de over-
stap naar Ajax. Vanwege een 
slepende blessure moest de ver-
dediger in 2015 noodgedwongen
stoppen. Toch bleef zij nauw be-
trokken bij het vrouwenvoetbal 
en ontwikkelde zich tot een voet-
balanalist met een heldere en 

gefundeerde mening. Uiteraard 
ook over de Azerion Vrouwen 
Eredivisie.

EREDIVISIE
“Voor het vrouwenvoetbal is het
mooi dat de Eredivisie dit seizoen
verder is uitgebreid. Dit is vooral
goed voor de ontwikkeling van ta-
lent. Daarnaast is Fortuna Sittard
een heel interessant team; een
mooie aanwinst,” analyseert Le-
onne de situatie. “Aan de andere
kant zie je wel grote verschillen.
Zowel in kwaliteit als in fysiek op-
zicht en datzelfde geldt ook voor
faciliteiten en randvoorwaarden.

Je kunt je daarom afvragen of de
uitbreiding niet te snel gaat.”

GELIJKWAARDIG
Te snel? Het is toch juist goed dat
de Azerion Vrouwen Eredivisie nu
11 clubs telt? Leonne: “Zeker, maar
je moet ook verder kijken. Feitelijk
bestaat de Eredivisie nu uit 6
clubs met volwaardige vrouwen-
teams. De onderste vijf zijn min of
meer beloftenteams die misschien
wel het talent, maar nog niet altijd
het gewenste niveau hebben.

“Dit is niet bevorderlijk voor de
sterkte en de aantrekkelijkheid
van de Eredivisie. Als wij willen dat
voetbalfans de Eredivisie massaal
omarmen, moeten we zorgen voor
een competitieve competitie. Met
zoveel mogelijk gelijkwaardige
teams en elke week spanning.
Daardoor stijgt ook het algemene
niveau dat nodig is om Europees
aan te haken. Zover zijn we nu nog
niet. Op dit moment zijn de ver-
schillen te groot.”

TUSSENFASE
Tegelijkertijd ziet Leonne ook posi-
tieve ontwikkelingen. “Er is heel

veel talent en bij diverse clubs
wordt er structureel gebouwd. Bij-
voorbeeld door PEC Zwolle dat een
goede omgeving heeft neergezet
in samenwerking met het Land-
stede College. Dit beleid gaat op
termijn zeker effect hebben, maar
het kost wel tijd.”

“Wat dat betreft zit de Eredivisie in
een soort tussenfase. Er worden
goede stappen gezet, maar het is
nog wel fragiel. Het is dus oppas-
sen, ook met de invoering van een
eerste divisie en het doorvoeren
van een promotie- en degradatie-
regeling. En als we kwantitatief té
hard willen groeien, kan het ook
een tegengesteld effect hebben.”

“Dat moeten we voorkomen. De
Eredivisie is belangrijk voor het
vrouwenvoetbal én voor Oranje. Ik
zie bij allerlei clubs veel talent dat
over een aantal jaar echt gaat
doorbreken. Die meiden zijn nu al
een stuk verder dan ik ooit ben
geweest. In dat opzicht is er in de
afgelopen 15 jaar veel verbeterd.
Het is compleet anders dan toen
ik begon. En dat is maar goed
ook.”

Leonne Stentler is een van de bekendste voetbalanalisten van
Nederland. Zeker als het om vrouwenvoetbal gaat. De oud-interna-
tional is wekelijks te zien en te horen bij de NOS en ESPN. Zowel
rond de duels van de Oranjevrouwen en -mannen als bij wedstrij-
den in de Azerion Vrouwen Eredivisie en Mannen Eredivisie. 
Daarbij komen haar eigen ervaringen goed van pas.

Leonne Stentler

'Zonder de 
Eredivisie had ik 
nooit in Oranje 
gespeeld'

De eerste stap naar de 
Azerion Vrouwen Eredivisie

Foto: KNVB Media
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Azerion, de nieuwe naamgevend
partner van de Azerion Vrouwen
Eredivisie, ontwikkelt fanapplicaties

voor clubs en divisies.  

Azerion, recentelijk ingestapt als hoofd-
sponsor van de Vrouwen Eredivisie wil bij
gaan dragen aan digitale fanbeleving. Het
bedrijf, actief in gaming en advertising,
investeert in de toekomst van sport,
onder andere door de ontwikkeling van
fanapplicaties. 

Gedreven door inhoud, technologie en
data, creëert Azerion digitale ervaringen
die voetbalfans om moet zetten in loyale
gebruikersgroepen die tevens inkomsten
genereren.

De Azerion Vrouwen Eredivisie-app zal 
binnenkort gelanceerd worden, evenals
de applicaties voor meer dan 20 profes-
sionele sportclubs. 

Ook interesse? Kijk op 
Azerion.com/azerion-sports 
voor meer informatie.

Azerion wil digitale fanbase vergroten

PLAN INTERNATIONAL  

Meidenvoetbal kan de
wereld veranderen
Voetbal is de allerleukste sport ter wereld. Ook voor vrouwen en meiden. Maar
dat geldt niet overal. Wereldwijd worden meiden nog altijd achtergesteld en ge-
discrimineerd, zowel in het dagelijks leven als in de sport. 

Daarom zet Plan International zich in voor gelijke rechten voor meiden met
projecten in ruim 50 landen in Afrika, het Midden-Oosten, Azië, en Latijns-
Amerika. Zodat meiden en jonge vrouwen kunnen leren, zich kunnen ont-

wikkelen, voor zichzelf op kunnen komen en hun eigen beslissingen kunnen
nemen. Omdat voetbal daarbij helpt, omarmt Plan International meidenvoetbal
met het initiatief La League.

STERKER MAKEN
Met La League wil Plan International meiden in ontwikkelingslanden sterker
maken via voetbal. Meidenvoetbal draagt naast beweging en plezier bij aan de
kracht en het zelfvertrouwen van meiden. Ook helpt het ongelijkheid tussen
meiden en jongens tegen te gaan.

PLAN INTERNATIONAL
Plan International werkt als maatschappelijk partner samen met de Azerion
Vrouwen Eredivisie zodat zoveel mogelijk meiden het maximale uit zichzelf kun-
nen halen via voetbal. Dit is onder andere gebeurd met het event #TeamLaLe-
ague dat in samenwerking met de voetbalvrouwen in de Eredivisie werd gelan-
ceerd om zoveel mogelijk geld op te halen voor meidenvoetbalprojecten in
Brazilië en Nicaragua. 

RESULTATEN
Met #TeamLaLeague is in de afgelopen 5 jaar ruim 84.000 euro opgehaald
Hierdoor zijn er sinds 2017 in Brazilië en Nicaragua onder meer 58 nieuwe mei-
denvoetbalteams opgericht. Daarnaast zijn er 550 jongerenwerkers getraind
en 12 voetbalvelden veiliger en beter gemaakt. Ook zijn bijna 1.700 kinderen en
jongeren opgeleid tot zogenaamde “Champions of Change”. Zij komen nu actief
op voor hun rechten en strijden voor gelijkheid tussen meiden en jongens.

Meer informatie vind je op planinternational.nl.





Gelukkig bleef het Friese
vrouwenteam behouden
voor de Eredivisie. En daar-

mee ook de belangrijke regionale
functie voor het noordelijke vrou-
wenvoetbal én als opleider van
Nederlands talent. 

MISSIE
sc Heerenveen werkt dan ook
met een heldere missie die als
volgt is omschreven: 'Wij staan
voor gelijke kansen voor meisjes
en vrouwen in het voetbal. Wij

willen dat iedereen mag dromen
van een carrière in het profvoet-
bal. We willen dat iedereen de
kans krijgt om zich te ontwikke-
len in en met voetbal.'

ORANJESTERREN
Deze aanpak is niet zonder suc-
ces gebleken. Niet voor niets
speelden Oranjesterren als 
Vivianne Miedema, Shanice van
de Sanden, Sherida Spitse, Lieke
Martens en Kerstin Casparij in
hun jongere jaren allemaal bij
Heerenveen. Vanuit Friesland
stroomden ze door naar Neder-
landse en Europese topclubs en
uiteindelijk naar Oranje. 

NIEUW
Of er uit de huidige selectie ook
weer sterren voortkomen, is 
nog even afwachten. sc Heeren-
veen begroette in de zomer 
een flink aantal nieuwkomers:

Janneke Ennema, Ricci Geenen,
Anouk de Groot, Minke Lalkens,
Jasmijn Resink, Anna Ruiter,
Dayna Schra en Dewi Snippe. 

Het streven is ook deze talenten
weer verder te ontwikkelen voor
een volgende stap in het prof-
voetbal. Die taak is voor een 
belangrijk deel in handen van
Hans Schrijver, de nieuwe hoofd-
trainer. Hij is de opvolger van
Roeland ten Berge die na vijf jaar
afscheid nam en overstapte naar

de mannen van Go Ahead Eagles. SAMENWERKING
Passend bij de status van oplei-
dingsclub maakt sc Heerenveen
zich sterk om het vrouwenvoet-
bal naar een hoger niveau te
brengen. Daarom is er dit seizoen
gestart met een eigen jeugd-
academie voor meiden van 11 
tot 16 jaar. 

Hiervoor is de club de samenwer-
king aangegaan met VV Hardega-
rijp, VV Nieuweschoot, O.N.T. en
SV Marknesse. Zo'n 125 meiden
volgen op de jeugdacademie
trainingen en blijven daarnaast
trainen en spelen bij hun eigen
amateurclub. 

sc Heerenveen behoort samen met ADO Den Haag en FC
Twente tot het selecte gezelschap clubs dat sinds 2007 actief
is in de Vrouwen Eredivisie. De Friese club speelt dus al 15 jaar
zonder onderbreking in de hoogste vrouwenvoetbalcompetitie
van Nederland. Toch was dat niet altijd even eenvoudig. Zeker
niet in de coronaperiode.

sc Heerenveen
bouwt gestaag
verder 

Hoofdsponsor:
Ausnutria

Ausnutria is sinds 2020
hoofdsponsor van sc Heeren-
veen Vrouwen. Het bedrijf is
gespecialiseerd in de produc-
tie van hoogwaardige baby-
en kindervoeding en behoort
wereldwijd tot de tien groot-
ste bedrijven in deze sector.
Ausnutria heeft veel aandacht
voor kinderen en helpt het
beste uit hun toekomst te
halen. Daar hoort ook sport
bij. 
Meer info? www.ausnutria.nl.

THUISWEDSTRIJDEN SC HEERENVEEN
20-11 sc Heerenveen - Feyenoord
09-12 sc Heerenveen - Excelsior
03-02* sc Heerenveen - Fortuna Sittard
03-03* sc Heerenveen - ADO Den Haag
31-03* sc Heerenveen - Ajax
21-04* sc Heerenveen - Telstar
05-05* sc Heerenveen - PSV

*De definitieve speeldatum wordt later bekendgemaakt

De sc Heerenveen Vrouwen spelen de thuiswedstrijden op Sportpark Skoatterwa^ld aan de Oranje Nas-
saulaan 21 in Heerenveen. De meeste wedstrijden zijn op vrijdagavond en beginnen om 19.30 uur. Kijk voor
het programma op sc-heerenveenvrouwen.nl.

Voor € 24,- ben je trouwens een seizoen Superfan. Natuurlijk krijg je daar iets voor terug: een set kaarten
van de Eredivisiespeelsters en twee keer per jaar een nieuwsbrief speciaal voor superfans.

Thuiswedstrijden en tickets
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SELECTIE
DOEL
23 Jasmijn Resink
24 Ricci Geenen

VERDEDIGING
2 Nina Nijstad
3 Fenna Meijer
5 Merel Bormans
6 Anna Ruiter
14 Eliza van Vilsteren
22 Iris Teijema

MIDDENVELD
12 Dewi Snippe
13 Mike Lalkens
15 Sanne de Goede
16 Inez van der Veen
21 Nayomi Buikema

AANVAL
10 Dayna Schra
11 Janneke Ennema
17 Esther Makken
18 Jet van Beijeren
20 Anouk de Groot

TECHNISCHE STAF

HOOFDTRAINER
Hans Schrijver

ASSISTENT-TRAINERS
Tim Strandstra

KEEPERSTRAINER
Theo Timmermans

SC HEERENVEEN VROUWEN

OPGERICHT
2007

CLUBKLEUREN
Blauw-wit

PALMARES
Debuut Eredivisie:
2007

LAATSTE 5 SEIZOENEN
2017/2018 3e
2018/2019 6e
2019/2020 4e 
2020/2021 5e
2021/2022 7e 

WEDSTRIJDLOCATIE 
Sportpark Skoatterwâld
Oranje Nassaulaan 21
8448 MT Heerenveen

CLUBKANALEN
sc-heerenveenvrouwen.nl
scheerenveenvrouwenofficial
scheerenveenvrouwen
SCHVrouwen





Nina heeft dit seizoen duide-
lijke ambities. In de eerste
plaats met sc Heerenveen

hoger eindigen dan de zevende
plek van vorig seizoen. “Maar we
willen ook beter voetbal laten
zien en ons verder ontwikkelen,”
benadrukt Nina. “Wij hebben een
jong team met relatief weinig er-
varing, maar het doel is onszelf
en de speelwijze verbeteren en
meer punten halen. Persoonlijk
wil ik goed presteren om in beeld
te blijven bij de Jong Oranje-
Leeuwinnen. Daarnaast heb ik
ook de ambitie om volgend sei-
zoen of misschien een jaar later
een stap hogerop te maken.”

POSITIES
Nina is bezig aan haar vijfde sei-
zoen bij sc Heerenveen. Vanuit de
jeugd stroomde zij in 2021 door

naar de eerste selectie en kende
meteen een prima debuut. Eerst
als back, maar tegenwoordig
richt het 19-jarige talent zich op
'positie 8' op het middenveld. “Ik
kan dus op meerdere posities uit
de voeten.”

WK
Deze veelzijdigheid bracht haar
ook in de selectie van Oranje
Onder-20 waarmee Nina in de
zomer actief was op het WK in
Costa Rica. “Het WK was echt
een maand lang voetbal. We
zaten met de selectie continu 
bij elkaar en dat was wel even
wennen. Toch was het een leuke
tijd en ik heb er goede vriendin-
nen aan overgehouden. Samen
hebben we met de vierde plaats
ook een heel mooi resultaat be-
haald.”

AANVOERDER
Terug in Nederland meldde Nina
zich weer bij sc Heerenveen waar
zij dit seizoen de nieuwe captain
is. “De trainer vroeg mij of ik aan-
voerder wilde worden en dat leek
me wel een goed idee. We heb-
ben een heel jong team en dan 
is het misschien wel goed dat 
er ook een jonge aanvoerder 
is die de leiding neemt. In de 
spelersraad zitten nog drie mei-
den die ook veel dingen oppak-
ken. Ik hoef het dus niet alleen 
te doen; we doen het echt met
z'n allen.”

DIPLOMA
Nina combineerde haar voetbal-
carrière de afgelopen jaren met
het VWO. In het voorjaar behaal-
de zij haar diploma en wilde
graag geneeskunde studeren.
“Helaas kon dat niet. Ik heb toen
wat overhaast de keuze gemaakt
voor bewegingswetenschappen
en kwam er al snel achter dat het
niet iets voor mij was. Ik ben ge-
stopt en oriënteer me nu op wer-
ken in de zorg. Volgend jaar wil ik
een studie oppakken die wel bij
me past én goed te combineren
is met voetbal.”

TOEGANKELIJK
Dit seizoen kan Nina zich dus
voor een belangrijk deel op haar
voetbalcarrière richten. Verder
ontwikkelen en presteren in de
Azerion Vrouwen Eredivisie staat
daarbij voorop, al is de concur-
rentie er bepaald niet minder op
geworden. Ook ziet Nina grote
verschillen. 

“Het is leuk dat er steeds meer
aandacht komt voor de Eredivi-
sie. Maar de uitbreiding met twee
clubs heeft voor ons niet echt
goed uitgepakt. Er zijn veel speel-
sters vertrokken en bij diverse
clubs worden meiden uit de be-
loften doorgeschoven. Daardoor
wordt het niveauverschil met de
topploegen eigenlijk te groot.
Voor hen is er minder weer-
stand.”

Toch zijn er ook veel positieve
ontwikkelingen te bespeuren.
“Het is super leuk dat er elke
zondag één wedstrijd live wordt
uitgezonden op tv. De Eredivisie
wordt daarmee toegankelijk voor
mensen thuis. De clubs besluiten
ook steeds vaker om de vrou-
wenteams in de stadions te laten
voetballen. Zo speelden wij vorig
jaar in het Abe Lenstra Stadion
tegen Ajax. Er was veel belang-
stelling. Die wedstrijden maken
het extra leuk!”

Nina Nijstad maakte in februari 2021 bij sc Heerenveen haar
debuut in de Vrouwen Eredivisie. Daarna ging het hard. Want
inmiddels is de middenvelder een vaste waarde in de Jong
OranjeLeeuwinnen, ze speelde met Oranje Onder-20 op het WK
in Costa Rica en bovendien is Nijstad aanvoerder van de Friese
club. Dan mag je spreken van een stormachtige ontwikkeling. 

sc HEERENVEEN 

De stormachtige
ontwikkeling 
van Nina Nijstad

5vragen 
aan Nina
Nijstad

BIJ WELKE AMATEURCLUB 
HEB JE GESPEELD?
“Bij LAC Frisia. Vijf jaar bij de
jongens en twee seizoenen
bij de meiden.”

WAT IS HET MOOISTE 
MOMENT IN JE LOOPBAAN?  
“Het WK Onder-20 in Costa Rica
was een supermooie ervaring.
Bij de troostfinale tegen Brazilië
zat er echt veel publiek op de
tribunes.”

WIE IS JOUW VOORBEELD?  
“Toen ik jong was, keek ik naar
Paul Pogba en Marcelo en tegen-
woordig naar middenvelders Edu-
ardo Camavinga (Real Madrid) en
Amadou Onana (Everton).”

WAT IS JE FAVORIETE POSITIE? 
“Ik heb overal in het team ge-
speeld. Ik ben ooit begonnen als
spits, toen vleugelspeler, daar-
na linksback en nu focus ik mij
op het middenveld.”

HEB JE EEN ADVIES VOOR VOET-
BALLENDE MEIDEN? 
“Goed blijven trainen, fel zijn, ka-
rakter tonen en niet over je heen
laten lopen. Doorontwikkelen, fo-
cussen op waar je goed in bent
en je mindere punten verbeteren.”

De voetbalstappen
van Nina Nijstad

Nina Nijstad begon op haar
achtste met voetballen
bij LAC Frisia. “Dat is nu

elf jaar geleden. Ik begon in het
team van mijn broer met jon-
gens die een paar jaar ouder
waren. Mijn ouders namen het
in eerste instantie nog niet zo
serieus en dachten: 'laat haar
maar lekker in hetzelfde team
spelen als haar broer'. Dat was
praktisch met trainingen en
wedstrijden.”

Tot en met de Onder-11 speelde
Nina bij de jongens. Later sloot
zij aan bij een meidenteam,
maar na twee seizoenen keerde
ze toch weer terug in de jon-
gensselectie. “In 2018 ben ik
overgegaan naar de Onder-16
van sc Heerenveen. Na één sei-
zoen stroomde ik door naar 
de Beloften waar ik twee jaar
heb gespeeld. Sinds de zomer
van 2021 zit ik bij de eerste 
selectie.”
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Dat die talenten op een ge-
geven moment uitvliegen,
was ook deze zomer zicht-

baar. Zo vertrok aanvoerder en
Jong Oranje-international Moïsa
van Koot naar Fortuna Sittard,
jeugdinternational Marit Auée
verkaste naar FC Twente en ook
Amy Banarsie, Pien Hindriksen en
Moon Pondes zochten hun heil el-
ders. 

NIEUW
Als versterkingen kwamen Zaina
Bouzerrade en doelvrouw Tess
van der Flier van respectievelijk
Ajax en sc Heerenveen. Verder
stroomden onder anderen Mayke
Lindner, Ana Nasette en Jeva
Walk door uit eigen gelederen
naar een vaste plaats in de se-
lectie. In de eerste speelronden
van de Azerion Vrouwen Eredivi-
sie maakten ook al diverse speel-
sters van PEC Zwolle Beloften
hun opwachting in de hoofd-
macht.

TRAINER
Zo blijft er altijd werk aan de win-
kel voor de hoofdcoach van PEC
Zwolle. Dat was jarenlang Joran
Pot, maar hij werd afgelopen

zomer eervol weggeplukt door
landskampioen FC Twente. Hij
werd opgevolgd door Olivier Ame-
link. De nieuwe trainer van de
PEC Zwolle Vrouwen past perfect
in het profiel van zijn voorganger,
want de Enschedeër heeft zijn
sporen verdiend als jeugdtrainer
bij diverse clubs in Overijssel. 

ORANJE
Bij PEC Zwolle zijn diverse speel-
sters actief in de Oranjeteams.
Onder anderen Tess van Bentem,
Zaina Bouzerrade, Jill Diekman,

Evi Maatman, Danique Noordman
en Jeva Walk dragen met enige
regelmaat het Oranjeshirt. De op-

gedane internationale ervaring
nemen de talenten mee terug
naar de trainingsvelden van Be
Quick '28 waar de vrouwen van
PEC Zwolle dagelijks actief zijn.

BELOFTEN
De PEC Zwolle Beloften hebben in
de afgelopen seizoenen de rol
van springplank naar het eerste
elftal al veelvuldig bewezen. Trai-
ner Jim Brinkhof en zijn assistent
Bryan Davis zagen ook dit sei-
zoen al weer speelsters hun de-
buut maken in de hoofdmacht:
Maud Rutgers, Ilse Kemper en
Sophie van Vugt. En daar zal het
wellicht niet bij blijven. 

De selectie van de PEC Zwolle Vrouwen bevat dit seizoen louter
veldspeelsters die geboren zijn in of na het jaar 2000. Binnen
de spelersgroep vormt doelvrouw Tess van der Flier met haar
23 jaar de uitzondering. Het geeft de status van PEC Zwolle als
opleidingsclub uitstekend aan. Want ook dit seizoen speelt er 
in Zwolle weer heel veel talent.

PEC Zwolle
brengt regionale
talenten aan 
de top

Hoofdsponsor:
VDK
VDK Groep is sinds 2022
hoofdsponsor van de PEC
Zwolle Vrouwen. VDK Groep is
één van de grootste installa-
tiebedrijven in Noord- en
Oost-Nederland en wil zich
ook landelijk verder positione-
ren. Het bedrijf met de wortels
in de regio Zwolle bestaat
daarbij uit dertig sterke lokale
installatiebedrijven die allen
een eigen specialisme of regio
hebben. Kijk voor meer info op
www.vdkgroep.com

THUISWEDSTRIJDEN PEC ZWOLLE
20-11 PEC Zwolle - ADO Den Haag
25-11 PEC Zwolle - Telstar
09-12 PEC Zwolle - VV Alkmaar
03-02* PEC Zwolle - Excelsior
10-03* PEC Zwolle - PSV
24-03* PEC Zwolle - sc Heerenveen
21-04* PEC Zwolle - FC Twente
05-05* PEC Zwolle - Ajax

*De definitieve speeldatum wordt later bekendgemaakt

De PEC Zwolle Vrouwen spelen de thuiswedstrijden
op twee verschillende locaties. De ene locatie is
het stadion van Be Quick '28 aan het Stadionplein
25 in Zwolle. Diverse wedstrijden worden in het
MAC3PARK Stadion gespeeld. 

Voor deze duels is er online kaartverkoop voor
plekken op de hoofdtribune. Seizoenkaarthouders
kunnen gratis een plekje uitzoeken. Volwassenen
betalen € 5,-. Jeugd van 12 tot 18 jaar kan voor
€ 3,- naar binnen, terwijl jongere jeugd gratis toe-
gang krijgt met een e-ticket. 

Thuiswedstrijden en tickets

SELECTIE
DOEL
1 Tirsa Postma
16 Tess van der Flier

VERDEDIGING
2 Leonie Vliek
4 Licia Darnoud
5 Imre van der Vegt
6 Kely Pruim
15 Ana Nasette
22 Zaina Bouzerrade
27 Tara Kommer
31 Maud Rutgers
32 Mayke Lindner
42 Ilse Kemper

MIDDENVELD
7 Danique Noordman
8 Celien Tiemens
10 Jill Diekman
20 Loyce Speelman
21 Tess van Bentem
28 Tara te Wierik
29 Senne van de Velde
38 Sophie van Vugt
41 Seteza Dastgir

AANVAL
9 Naomi Hilhorst
11 Marushka van Olst
14 Jeva Walk
18 Evi Maatman
26 Floor Heijne
45 Inske Weiman

TECHNISCHE STAF

HOOFDTRAINER
Oliver Amelink

ASSISTENT-TRAINERS
Rutger Bruins

KEEPERSTRAINER
Eser Elmali

OPGERICHT
2010

CLUBKLEUREN
Blauw-wit

WEDSTRIJDLOCATIE 
MAC3PARK Stadion
Stadionplein 1
8025 CP Zwolle
en
De Vegtlust
Boerendanserdijk 55
8024 AG Zwolle

CLUBKANALEN
peczwolle.nl
peczwollevrouwen
vrouwenpeczwolle
PECVrouwen

PALMARES
Debuut Eredivisie: 2010
Hoogste klassering: 
4e 

LAATSTE 5 SEIZOENEN
2017/2018 4e
2018/2019 5e
2019/2020 7e 
2020/2021 6e
2021/2022 6e 
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Jeva Walk was sinds haar
jeugd actief in de jongens-
teams van VV Trekvogels in

Nijmegen. In 2019 kwam ze in
beeld bij PEC Zwolle. Jeva: “Via
trainers van mijn club is contact
gelegd over de trainingsgroep
van meiden onder-16. Dat begon
met een proeftraining en daarna
hebben ze me uitgenodigd om
definitief mee te doen.” 

“Het was wel een grote stap,
want ik moest van school wisse-
len en veel reizen. Dagelijks op en
neer met de trein van Nijmegen
naar Zwolle voor school en trai-
ning. Lange dagen dus, maar ik
had het er graag voor over.”

FOCUSSEN
Sindsdien is het hard gegaan met
de loopbaan van de aanvaller.
Vorig seizoen brak Walk definitief
door in de Eredivisie en scoorde
onder andere tegen Feyenoord
met een heerlijke boogbal. Hier-
door kwam haar schoolopleiding
op een lager pitje te staan. 

“In de voorbereiding draaide ik
mee met het eerste elftal en het
was al snel duidelijk dat ik langer
mee zou doen. Dit betekende ook
veel meer trainen dan in Jong
PEC Zwolle. Om me te kunnen fo-

cussen op voetbal heb ik toen
bewust een keuze gemaakt om
gespreid over twee schooljaren
eindexamen te doen. Dat bevalt
me erg goed. Iedereen op mijn
school is topsporter dus dat is
goed geregeld.”

KNOP OMZETTEN
Het goede seizoen bleef niet on-
opgemerkt. In het voorjaar werd
Jeva geselecteerd voor het Ne-
derlands elftal Onder-19. Niet veel
later stoomde zij al door naar
Oranje Onder-20 om deel te
nemen aan het WK in Costa Rica. 

“Daar zijn we een maand ge-
weest. Na een week vakantie
was het alweer PEC Zwolle. Ik
moest wel even een knop omzet-
ten. De andere meiden zaten mid-
denin de voorbereiding, terwijl ik
helemaal geen wedstrijdritme
had. Ik heb het daarna goed op-
gepakt en inmiddels ben ik terug
op niveau.”

BELANGRIJK ZIJN
PEC Zwolle kende dit seizoen een
zware start in de Azerion Vrou-
wen Eredivisie. FC Twente bleek
een maatje te groot, maar in het
eigen stadion behaalde PEC
tegen Feyenoord een verdiend
gelijkspel: 0-0. 

“Het is heel gaaf om in het sta-
dion te spelen. Dit seizoen wil ik
mij graag laten zien aan mijn
teamgenoten en aan de club. Ik
wil belangrijk zijn voor het team,
maar me niet op statistieken
vastleggen. Ooit zou ik graag bij
een grotere club in Nederland wil-
len spelen en misschien in het
buitenland. 

SAMEN
De PEC Zwolle Vrouwen hebben
dit seizoen enkele kernwaarden
en doelstellingen geformuleerd.

“We willen kwaliteit laten zien,
ons ontwikkelen en ook preste-
ren. We willen gedrevenheid en
discipline tonen en alles met een
positieve intentie.” 

Jeva heeft het 'samen strijden
voor een doel' als grote motivatie.
“Ik heb altijd plezier gehad in

voetbal en vind het heel leuk om
samen de top te bereiken. Dat is
misschien ook wel het mooiste
van topsport: dat je het samen
kunt doen. Dat je voor hetzelfde
kunt strijden, heeft me wel ge-
pakt bij het voetbal.” 

Jeva Walk doet dit seizoen het tweede deel van een gespreid

eindexamen op de middelbare school. Daarnaast is ze een

vaste waarde in de PEC Zwolle Vrouwen en debuteerde eerder

dit jaar in de nationale jeugdteams. In augustus was de 18-

jarige aanvaller met Oranje Onder-20 actief op het WK in Costa

Rica. Voor het Nijmeegse talent is 2022 dan ook een jaar van

enorm veel ontwikkelingen.

JEVA WALK

'Samen strijden; dat is het mooist'

5vragen 
aan Jeva
Walk

BIJ WELKE CLUBS 
HEB JE GESPEELD?
“Voordat ik naar PEC Zwolle
kwam, heb ik maar voor 
één amateurclub gespeeld: 
VV Trekvogels in Nijmegen.”

WAT IS HET MOOISTE 
MOMENT IN JE LOOPBAAN?  
“Mijn eerste interland in april. Dat
was wel een beloning van het
eerste seizoen in PEC Zwolle 1.”

WIE IS JOUW VOORBEELD?  
“Ik heb eigenlijk nooit echt een
voorbeeld gehad in het voetbal.
Buiten het voetbal is het mijn
moeder.”

BESTE SPEELSTER VAN 
DE EREDIVISIE? 
“Marit Auée van FC Twente. Een
hele sterke verdedigster die met
lef en risico speelt en ook nog
eens kan scoren. Daarnaast is
ze een geweldig persoon.”

HEB JE EEN ADVIES VOOR
VOETBALLENDE MEIDEN? 
“Altijd hard blijven werken. 
Nooit opgeven, ook al heb je
een keer tegenslagen of lukt
het niet. Aan het einde word 
je wel beloond.”

Onwijs genoten
van het WK in
Costa Rica
Bij PEC Zwolle is Jeva Walk
meestal aanvaller of middenvel-
der, maar in de nationale selec-
ties is ze juist linksback. “Dat is
heel anders. maar bij de speel-
wijze van Oranje komen mijn
kwaliteiten op die positie beter
tot hun recht,” zegt Jeva. 

ONWERKELIJK
Met Oranje Onder-20 nam Jeva
in augustus deel aan het WK in
Costa Rica. “Voor mij was het
echt onwerkelijk om op het WK
te zijn. Ook omdat ik in april pas
voor het eerst in aanmerking
kwam voor Oranje-19. Ik had
nog nooit een interland ge-
speeld. In juni mocht ik mee
met Onder-20 naar een oefen-
toernooi. Een paar maanden

later zat ik zomaar in het vlieg-
tuig naar Costa Rica. Best bij-
zonder. Het was mijn eerste
keer in Midden-Amerika.”

WILHELMUS
Voordat het WK startte moest
Jeva nog wel in sneltreinvaart
het Wilhelmus onder de knie
krijgen. “Je wilt het absoluut
niet fout zingen, dus ik ben
even gaan oefenen. Op het WK
heb ik één korte invalbeurt ge-
maakt, maar ik heb onwijs ge-
noten. Ik wist mijn rol van tevo-
ren en was trots dat ik erbij
mocht zijn en de meiden mocht
aanmoedigen vanaf de bank.
We hebben een maand in Costa
Rica gezeten. De stemming was
erg goed.”
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Het landskampioenschap op 20
mei, de Eredivisie Cup op 5 juni
en de Super Cup op 11 september.
Drie titels die de prijzenkast van
de Tukkers binnen vier maanden
vergrootte van twaalf naar vijf-
tien. Telkens was Ajax de tegen-
stander en even zo vaak won FC
Twente met één doelpunt ver-
schil: 3-2, 4-3 en 3-2. 

EUROPEES
FC Twente mocht dit seizoen ook
Europees gezien al vroeg aan de
bak. In de voorronden van de
UEFA Women's Champions
League verpulverden de Twentse
Vrouwen eerst het Moldavische
Agarista met 13-0. Daarna bleek
Benfica van een ander kaliber. De
Portugezen versperden FC Twen-
te de weg naar de groepsfase
van het prestigieuze toernooi. 

AFSCHEID
De Twentse selectie kende in de
zomer de nodige wisselingen.
Kika van Es, Lotje de Keijzer, Nu-
rija van Schoonhoven, Lysanne
van der Wal en Danique Ypema
namen afscheid. 
Daarna zag international Kerstin
Casparij een goed EK beloond
worden met een transfer naar
Manchester City. 

NIEUW
FC Twente versterkte zich met
Maud Roetgering, Danique Kerk-
dijk, Danique van Ginkel en Marit
Auée. Voor Roetgering is het een
terugkeer. De verdediger koos in
2020 voor een maatschappelijke
carrière en was de afgelopen
jaren in een commerciële functie
actief binnen de club. Nu heeft zij
de kicksen weer aangetrokken.
Ook staat er een nieuwe trainer
voor de groep. Joran Pot kwam
over van PEC Zwolle om de erva-
ren selectie een nieuwe impuls te
geven. 

JEUGD
FC Twente beschikt net als de
andere tien teams in de Azerion
Vrouwen Eredivisie over een Be-

loftenteam, maar heeft ook een
Meiden onder-16 in de competitie.
Dit team is actief in de Hoofdklas-
se B en speelt voornamelijk
tegen jongens Onder 15-teams uit
de regio Twente. 

Bij de start van de Vrouwen Eredivisie in 2007 was FC Twente er
meteen bij. Destijds nog niet met al te veel succes, maar dat is
inmiddels wel veranderd. In 15 jaar Eredivisie behaalden de Tuk-
kers maar liefst 15 prijzen. Daarmee is FC Twente verreweg de
meest succesvolle club in de Azerion Vrouwen Eredivisie. En de
jacht naar nieuwe prijzen gaat dit seizoen onverminderd door. 

FC Twente
blijft jagen 
op nóg meer
prijzen

Hoofdsponsor:
Future of Twente
Future of Twente is tot medio
2024 de hoofdsponsor van
FC Twente Vrouwen. Het is
een samenwerking tussen 10
ambitieuze vrouwen en diver-
se Twentse bedrijven en on-
derwijsinstellingen.

Future of Twente staat en
gaat voor meer vrouwelijk ta-
lent in het bedrijfsleven én
daarbuiten: “Dat mag geen
uitzondering zijn. Diversiteit
op de werkvloer doet ons
goed. Maar daar hebben 
we elkaar voor nodig,” aldus
de initiatiefneemsters. 
Kijk voor meer info op
www.futureoftwente.nl.

THUISWEDSTRIJDEN FC TWENTE
20-11 FC Twente - Excelsior
27-11 FC Twente - Ajax
09-12 FC Twente - Fortuna Sittard
27-01* FC Twente - sc Heerenveen
03-02* FC Twente - Telstar
10-03* FC Twente - VV Alkmaar
31-03* FC Twente - ADO Den Haag
05-05* FC Twente - Feyenoord

*De definitieve speeldatum wordt later bekendgemaakt

De FC Twente Vrouwen spelen
de thuiswedstrijden doorgaans
op de Sportcampus Diekman,
op de velden van Sportclub 
Enschede. Wedstrijdtickets 
zijn online te bestellen via
kaartverkoop.fctwente.nl. 

Voor bezoekers tot 17 jaar 
kost een ticket € 2,-. Vanaf 
17 jaar betaal je € 5,-. 

Enkele keren per jaar worden
wedstrijden van FC Twente
Vrouwen gespeeld in de Grolsch

Veste, zoals de topper FC Twen-
te - Ajax op zondag 27 novem-
ber. Bij stadionwedstrijden gel-
den dezelfde ticketprijzen als
bij de duels op Sportcampus
Diekman. Meer informatie is te
vinden op fctwente.nl.

Thuiswedstrijden en tickets
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SELECTIE
DOEL
1 Daphne van Domselaar
16 Lois Niënhuis
22 Inge Tijink

VERDEDIGING
2 Maud Roetgering
3 Danique Kerkdijk
4 Caitlin Dijkstra
5 Marisa Olislagers
13 Kim Everaerts
18 Sophie te Brake
23 Marit Auée

MIDDENVELD
6 Ella Peddemors
8 Suzanne Giesen
14 Kayleigh van Dooren
15 Danique van Ginkel
19 Sterre Kroezen
20 Wieke Kaptein

AANVAL
7 Anna-Lena Stolze 
9 Fenna Kalma
11 Renate Jansen
13 Elena Dhont 
17 Fieke Kroese
21 Bente Jansen

TECHNISCHE STAF

HOOFDTRAINER
Joran Pot

ASSISTENT-TRAINER
Kirsten Bakker

KEEPERSTRAINER
Rick Scherp

FC TWENTE VROUWEN

OPGERICHT
2007

CLUBKLEUREN
Rood

WEDSTRIJDLOCATIE 
Sportcampus Diekman
Weggelhorstweg 30
7541 WJ Enschede

CLUBKANALEN
fctwente.nl
FCTwenteVrouwen
FCTwenteVrouwen
FCTwenteVrouwen

PALMARES
Debuut Eredivisie: 2007
Landskampioen: 8x
KNVB Beker: 2x
Eredivisie Cup: 2x
Super Cup: 1x

LAATSTE 5 SEIZOENEN
2017/2018 2e
2018/2019 1e
2019/2020 3e 
2020/2021 1e
2021/2022 1e 
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De inmiddels 31-jarige Jan-
sen behaalde tien jaar ge-
leden haar eerste landsti-

tel. Destijds met ADO Den Haag.
“We waren een paar jaar als
tweede geëindigd en hadden een
heel sterk team. Sarina Wiegman
was onze coach en het moést
dat seizoen gaan gebeuren. Het
was het jaar waarin alles klopte
en wij ook nog de beker wonnen.”

FC TWENTE
In 2015 volgde de overstap naar
FC Twente. “Ik was al eens eerder
benaderd en toen ze voor de
tweede keer aanklopten, heb ik
het er met mijn ouders, zus en
zwager over gehad. Uiteindelijk
heb ik de keuze gemaakt er vol
voor te gaan. Het was hét mo-
ment om nog meer prijzen te
halen, Champions League te spe-
len en door te groeien in het Ne-
derlands elftal. Alles wat ik be-
reikt heb, heeft te maken met die
stap. Vier kampioenschappen,

Champions League, EK, WK en
Olympische Spelen.”

CHAMPIONS LEAGUE
Bij FC Twente maakte Renate ook
kennis met de UEFA Women's
Champions League. Daarin scha-
kelden de Tukkers in het seizoen
2015/2016 het sterke Bayern
München uit. Mede door een goal
van Jansen. “Dat seizoen was ik
belangrijk voor het team. In de
slotfase van de competitie maak-
te ik de winnende goal tegen
Ajax. Een week later werden we
kampioen.”

CONCURRENTIE
De jaren erna werd de concurren-
tie sterker. Vooral Ajax groeide uit
tot een geduchte concurrent en
pakte twee keer op rij de landsti-
tel. “Het waren sportief niet de
beste seizoenen en dat hadden
we vooral aan onszelf te danken.
We moesten de lat hoger leggen.
Daarna hebben we - met uitzon-

dering van de coronaperiode -
weer laten zien dat we de beste
zijn.”

“Daarbij was de titel van
2020/2021 heel bijzonder. We 
begonnen slecht, maar kwamen
heel sterk terug. De titel van vorig
seizoen was ook heel mooi met
een zelfsturend team en de staf
die ons losliet. In de laatste fase
van de competitie hebben we er
nog een schepje bovenop ge-
daan.”

HOGE OGEN
Die 'vibe' is meegenomen naar
het nieuwe seizoen waarin FC
Twente prima startte. In de vierde
competitiewedstrijd werd PSV
verslagen en zo liggen de Tukkers
prima op titelkoers. Ten opzichte
van vorig seizoen is het gros van
de ploeg bij elkaar gebleven. “We
willen ons uiterste best doen om
voor alle prijzen mee te strijden.
We weten dat het erin zit en zijn

goed genoeg om voor de titel te
gaan. Wij gaan zeker hoge ogen
gooien.”

“Zelf wil ik altijd door meer goals
en assists een bijdrage leveren
aan het team. Ik moet misschien

nog dwingender zijn om ballen in
de voeten of de diepte te krijgen.
Daarnaast is het belangrijk als
team en individueel weer stap-
pen te maken.” 

Van de 15 seizoenen Vrouwen Eredivisie maakte Renate Jansen
er maar liefst 14 mee. Zeven jaar als speelster van ADO Den
Haag en zeven seizoenen bij FC Twente. In die periode won de
aanvaller vijf keer de landstitel, twee keer de TOTO KNVB Beker
en de Super Cup. Tel daarbij het EK-goud in 2017, het WK-zilver
in 2019 en deelname aan de Olympische Spelen. Een droom-
loopbaan die nog in volle gang is. 

RENATE JANSEN

'Wij gaan 
zeker hoge 
ogen gooien'

5vragen aan
Renate
Jansen

BIJ WELKE AMATEURCLUBS 
HEB JE GESPEELD?
“SV Abbenes, VV Kagia en Ter
Leede.”

WIE IS JOUW VOORBEELD?  
“Ik heb nooit voorbeelden
gehad, maar wel dromen die ik
wilde laten uitkomen. Zoals spe-
len in het Nederlands elftal. En
dat is twaalf jaar geleden al uit-
gekomen!”

WAT IS HET MOOISTE MOMENT 
IN JE LOOPBAAN?  
“Ieder seizoen heeft een ver-
haal. We hebben meerdere ver-
halen bij elk van de kampioen-
schappen.”

BESTE SPEELSTER VAN 
DE EREDIVISIE? 
“Fenna Kalma steekt er wel bo-
venuit. Ik speel een aantal jaren
met haar samen en ze heeft een
enorme groei meegemaakt. Ik
ben benieuwd wat de toekomst
gaat brengen. Ze werkt hard, is
sterk, heeft een goed schot en
scoort veel.”

HEB JE EEN ADVIES VOOR VOET-
BALLENDE MEIDEN? 
“Voetballen moet je zelf graag
'willen'. Het moet geen 'moéten'
worden. Plezier hebben en ge-
nieten van wat je doet. Ik wilde
zelf altijd graag voetballen en
geniet nog steeds van het spel-
letje.”

Speciale band binnen
kampioensteams
Renate Jansen behaalde in
2012 met ADO Den Haag haar
eerste landstitel. Dit was niet
alleen voor haar een bijzonder
moment, maar zeker ook voor
haar teamgenoten. Afgelopen
zomer kwam een groot deel van
de selectie weer bij elkaar voor
een reünie.

“Het was leuk om herinnerin-
gen op te halen met de mei-
den,” zegt Renate. “We hebben
het initiatief genomen en drie-
kwart van de meiden was aan-
wezig. Helaas had onze coach
van destijds, Sarina Wiegman,
het te druk met haar nieuwe
baan als bondscoach van En-
geland. We hebben wel een
hele mooie videoboodschap
van haar ontvangen.”

VEEL MEEGEMAAKT
De vierde landstitel van Renate,
met FC Twente in het seizoen
2020/2021, was op een andere
manier heel speciaal. Vooral
door diverse ingrijpende 
gebeurtenissen waarmee de
ploeg in die periode werd ge-
confronteerd. 

“We hebben toen heel wat met
elkaar meegemaakt. In 2020
verloor Fenna Kalma haar vader
en vervolgens werd coach
Tommy Stroot ziek. Toen zijn we
als groep heel dicht naar elkaar
toegegroeid. Het was een ge-
voel van 'het komt wel goed' en
het leek een soort magie. We
spraken het niet echt naar el-
kaar uit, maar voelden het ge-
woon. En het kwam ook goed.
Tommy maakte daarna de stap
naar Wolfsburg. Het was mis-
schien wel het meest bijzonde-
re kampioenschap.”
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Wekelijks zijn er in Neder-
land ruim 28.000
scheidsrechters actief

in het betaald- en amateurvoet-
bal. Zij zorgen ervoor dat alle
wedstrijden sportief en plezierig
verlopen.

De scheidsrechter is een essen-
tieel onderdeel van voetbal. Hij
of zij speelt een belangrijke rol
op én buiten het veld. De
scheidsrechter helpt mee aan
een sportief en eerlijk verloop
van de wedstrijd waarbij plezier
in het voetbal voorop staat. 

BIJ JOUW CLUB
Vind jij het leuk om ervoor te 
zorgen dat kinderen en/of 
volwassenen op een sportieve
en plezierige wijze met elkaar 
de strijd aangaan? Neem dan
contact op met de scheidsrech-
terscoördinator van jouw club.
Hij of zij kan jou verder helpen.
Samen bepaal je welke leeftijds-
categorie je gaat fluiten, wat je
doelen zijn, of je een opleiding
wilt volgen en regel je een
scheidsrechterstenue. 

OPLEIDINGEN
Als het leiden van wedstrijden je
bevalt, is er de mogelijkheid om
op hoger niveau te fluiten. De
KNVB biedt cursussen aan voor
enthousiastelingen die graag

hogerop willen en zich willen
ontwikkelen tot de nieuwe
Danny Makkelie of Marisca Over-
toom. De KNVB biedt opleidingen
en modules voor alle niveaus,
van pupillenscheidsrechter 

tot het Ontwikkeltraject Scheids-
rechters (OTS).

Kijk voor meer informatie op
knvb.nl/assist-scheidsrechters

Marisca begon op 15-jarige
leeftijd met fluiten bij ama-
teurclub Victoria O uit

Obdam. “Ik heb daar heel lang ge-
voetbald en deed af en toe ook vrij-
willigerswerk. Dan kun je kiezen uit
schoonmaken, in de kantine hel-
pen of een jeugdwedstrijd fluiten.
Dat laatste leek mij wel wat,” legt
Marisca uit. “Bovendien is mijn zus
ook scheidsrechter en ik dacht: als
zij het kan, kan ik het ook.”

KNVB EN FIFA
Dit bleek al snel. Marisca kreeg de
smaak te pakken en floot vanaf dat
moment vrijwel ieder weekend een
wedstrijd. Daarnaast behaalde zij
als 16-jarige de derde plaats bij de
nationale spelregelkampioen-
schappen. Na een snelle opmars
werd Marisca in 2015 KNVB-
scheidsrechter en kreeg in 2020
haar FIFA-badge. Daarmee is zij een
van de vier Nederlandse vrouwelij-
ke scheidsrechters die internatio-
nale wedstrijden mogen leiden. 

INTERNATIONAAL
Dit jaar deed Marisca de nodige
internationale ervaring op. 

Zo was zij in april vierde official bij
de WK-kwalificatiewedstrijd
Noord-Macedonië - Engeland. In
oktober maakte zij haar debuut
als FIFA-scheidsrechter tijdens
het EK-kwalificatietoernooi Vrou-
wen-Onder 19 in Kroatië. “Heel
gaaf en door zulke ervaringen wil
je eigenlijk alleen maar meer. Dat
gaat niet vanzelf, want ook als
scheidsrechter moet je er hard
voor werken en jezelf blijven ont-
wikkelen.”

TRAINEN
Om topfit te zijn traint Marisca
drie tot vier keer in de week.
“Vooral loop-, kracht- en high in-
tensitytraining. Dit is ook nodig
want als scheidsrechter ben je al-
tijd in beweging en loopt tijdens
een wedstrijd heel wat kilometers.
Even een paar minuten uithijgen
is er niet bij. Je moet 'dicht' op de
spelsituaties zitten om de juiste
beslissingen te nemen. Want daar
gaat het allemaal om.”

MANNEN EN VROUWEN
Als KNVB-scheidsrechter fluit Ma-
risca zowel mannen als vrouwen.
“Bij de mannen fluit ik wedstrijden
in de tweede en derde klasse en

de reserve hoofdklasse; bij de
vrouwen tot en met de Eredivisie.
Beiden vind ik leuk, al zijn er wel
verschillen. Bij de mannen is het
soms iets fysieker, al kunnen
vrouwen er ook wat van hoor.
Daarnaast zijn vrouwen vaak wat
slimmer als het om overtredingen
gaat en ze kunnen dan héél 'on-
schuldig' kijken; prachtig is dat.”

ZUS
Een leuk detail is overigens dat
Marisca uit een echte voetbalfami-
lie komt. Haar broer Willie voetbal-
de bij AZ en Heracles, zus Jessica
speelt in de Vrouwen Eredivisie
Zaal en broer Kees is eveneens
KNVB-scheidsrechter. Ook haar
zus Franca was jarenlang arbiter.
In 2017 maakte Franca de switch
naar assistent-scheidsrechter. Met
succes. Want in die rol is Franca
Overtoom inmiddels actief in de
Mannen Eredivisie. 

TOP
Voor zo'n route kiest Marisca be-
wust niet. “Ik vind fluiten echt
veel leuker en wil als scheids-
rechter de top halen. Dat is een
lange weg, maar ik ga er wel voor.
Mijn droom is ooit met mijn zus
een internationale wedstrijd te lei-
den. Dat zou wel ultiem zijn, maar
zover is het nog niet. Ik moet mij-

zelf blijven ontwikkelen en veel
ervaring opdoen. Dit is niet altijd
gemakkelijk in combinatie met
mijn studie farmacie, waardoor ik
vaak keuzes moet maken. Toch
doe ik alles om mijn doel te berei-
ken.”

INSPIREREN
Als vrouwelijke scheidsrechter wil
Marisca ook jonge meiden inspi-
reren. “In dat opzicht probeer ik
een voorbeeld te zijn, zoals de
voetbalsters in de Eredivisie dat
ook zijn. Voor meiden was het
heel lang niet mogelijk om prof-
voetballer te worden. Met de
komst van de Vrouwen Eredivisie
en de successen van de Oranje-
Leeuwinnen is dat nu gelukkig
heel anders.”

“Voor scheidsrechters ligt dat iets
ingewikkelder. Daarom wil ik
samen met mijn collega's laten
zien dat je ook als vrouwelijke ar-
biter de top kunt halen én uitstra-
len dat fluiten echt superleuk is.
In het veld sta ik heel vaak te ge-
nieten. Van een mooie goal of be-
paalde acties en vooral als een
wedstrijd lekker loopt. En trou-
wens: zonder scheidsrechter kan
er niet eens gespeeld worden. Je
bent dus harstikke belangrijk. Op
welk niveau je ook fluit.” 

De Azerion Vrouwen Eredivisie is een fantastisch podium voor
de ontwikkeling van toptalent. Dit geldt niet alleen voor speel-
sters, maar zeker ook voor scheidsrechters. Een van de meest
veelbelovende arbiters is Marisca Overtoom. Vorig jaar maakte
de farmaciestudent haar debuut in de Eredivisie en inmiddels
timmert zij ook internationaal aan de weg. 

MARISCA OVERTOOM

'Ik wil als 
vrouwelijke 
scheidsrechter 
de top halen'

Meld je aan als 
scheidsrechter
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GAZON BEMESTEN? 
De specialist voor de beste gazonbemesting.
Op Gazonbemesting.nl vindt u alles voor het onderhoud van uw gazon. Van
gazon meststoffen www.gazonbemesting.nl/webshop/meststoffen-gazon tot
de juiste gazonkalk www.gazonbemesting.nl/webshop/gazonkalk , graszaad
www.gazonbemesting.nl/webshop/graszaden en bodemverbeteraars
www.gazonbemesting.nl/webshop/meststoffen-gazon/bodemverbeteraar.

Wij bieden u een snelle en makkelijke levering door heel Nederland. Veel
bestellingen bezorgen wij met onze eigen Gazonbemesting.nl bezorgdienst.

Heeft u vragen over gazon bemesten? Of wilt u graag een geheel vrijblijvend
advies? U kunt bij ons altijd terecht. 

Neem contact met ons op via
ons contactformulier
www.gazonbemesting.nl/ 
contact. 
Of bel / Whats app 
met dit telefoonnummer 
0516-231001


